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संघीय संसद 

राष्ट्रिय सभा 
बाह्रौं अधिवेशन 
बैठक – 32 
सूचनापत्र -२ 

(बैठकको कारबाहीको सङ क्षिप्त ष्ट्रववरण) 
२०७9 असार 20, सोमबार  

 

 राष्ट्रिय सभाको बाह्रौं अधिवेशनको बक्षिसौँ बैठक सम्माननीय अध्यि गणेशप्रसाद धिधमक्षससनाको अध्यििामा 
अपराह् न 1:00 बजे प्रारम्भ भयो। 

 सववप्रथम सम्माननीय अध्यिले “ष्ट्रवशेष समय” मा बोसनको लाधग दलीय आिारमा प्राप्त नामावली अनसुार 
क्रमाशः देहाय बमोक्षजमका माननीय सदस्यहरूलाई बोसन समय उपलब्ि गराउनभुयोः 

 माननीय अधनिा देवकोटाले बजेट ष्ट्रिज हनेु बहानामा अधथवक वषवको अन्त्यमा खचव गने प्रवकृ्षि (असारे 
ष्ट्रवकास) नरोष्ट्रकएकाले संष्ट्रविानले गरेको व्यवस्था अिरस कायावन्तवयन गनव सभा मार्व ि सरकारको ध्यानाकषवण 
गराउनहुुुँदै कृषकलाई समयमै मल उपलब्ि गराउन रहेको नीधिगि जष्ट्रटलिा हटाउन माग गनुवभयो । 

 माननी भैरव सनु्तदर शे्रष्ठले साववभौम सदनले जनिाको आवाजलाई मखुररि गरररहने िर सरकारले सरकारले 
सदनमा उठेका ष्ट्रवषयमा ध्यान नददने अवस्था अन्त्यको माग गनुवभयो । उहाुँले असार पन्तरमा िान ददवस मनाइ 
रहुँदा कृषकले समयमै रासायधनक मल नपाउने अवस्था रहेकोले समयमै रासायधनक मल र धबउ धबजनको व्यवस्था 
गनव माग गनुवभयो । 

 माननीय गोपी बहादरु साकी आछामीले ष्ट्रवराटनगर ष्ट्रवमानस्थल धनमावणमा सरकारको ध्यान नगएको िर स-
सना टुके्र योजनामा सरकारले बजेट ष्ट्रवधनयोजन गरेका कारण भएको ष्ट्रिलाई सम्बन्तिमा नेपाल सरकारको 
ध्यानाकषवण गराउनभुयो । उहाुँले संघीय धनजामधि सेवा ऐन आउन ष्ट्रिला भएको कारण प्रदेश र स्थानीय िहमा 
सेवा व्यवस्थापन गने कमवचारीको अभाव भएको जानकारी गराउनहुुुँदै यथाशीघ्र उक्त ऐन सयाउन ुमाग गनुवभयो ।  

 माननीय उदय बहादरु बोहराले संघीयिामा नेपाल गएिा पधन नेिृ् व वगवको मानधसकिा र प्रवकृ्षि भने 
केक्षन्तिकृि रहेकोले यसको सिुार आवश्यक रहेको जनाउनहुुुँदै अधिकार ष्ट्रवकेक्षन्तिकरणको अवस्था दयनीय रहेको 
जानकारी गराउनभुयो ।  

 माननीय शेखर कुमार धसंहले नेपाल कृष्ट्रष प्रिान मलुकु भएिा पधन कृष्ट्रषको समयमा रासायधनक मल उपलब्ि 
गराउन ुनसक्न ुसरकारकारको लज्जास्पद ष्ट्रवषय भएको भन्तदै उहाुँले धनजामधि सेवा ऐन र नागररकिा ऐन चाुँडो 
सयाउन सरकार समि माग गनुवभयो । 

 माननीय प्रकाश पन्तथले सामदुाष्ट्रयक क्याम्पसका क्षशिामा अथक योगदान रहेिा पधन सरकार िथा सम्बक्षन्तिि 
धनकायले यसको सबलीकरणमा ध्यान नददुँदा गणुस्िर खस्केको बारेमा सरकारको ध्यानाकषवण गराउनभुयो । 

 माननीय क्षखमलाल देवकोटाले नेपालको प्रमखु पयवटकीय िेत्र पोखराको संरिण र सम्बर्द्वनका लाधग 
सरकारले उक्षचि ध्यान नददुँदा रे्वािालको अप्राकृधिक िवरले िेत्रर्ल खमु््याइएको बारेमा शहरी ष्ट्रवकास 
मन्तत्रालयको ध्यानाकषवण गराउनभुयो । 

बैठक प्रारम्भ : 1:00 बजे 

बैठक अन्त्य : 2:39 बजे 
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 माननीय भवुन बहादरु सनुारले संष्ट्रविानले कृष्ट्रष िथा भमूी सम्बन्तिी नीधिमा भमूीमा रहेको दोहोरोपना अन्त्य 
गने व्यवस्था भएिा पधन भ-ूमाष्ट्रर्याका कारण भमूीको दोहोरोपना कायमै रहेको बारेमा सरकारको ध्यानाकषवण 
गराउनहुुुँदै यस्िो अवस्था अन्त्य गनव सरकारको ध्यानाकषवण गराउनभुयो। 

 माननीय डा. ष्ट्रवमला राई पौड्यालले नेपालमा सरकारी िथा गैरसरकारी संस्थाको सशुासन कमजोर रहेको 
जानकारी गराउनहुुुँदै नेपालको न्तयायालयमा रहेको समस्याको समािान गनव सदनले चासो नददएको, प्रिानन्तयािीशको 
महाअधभयोगको बारेमा सदनमा छलर्ल नभएको बारेमा सदनको ध्यानाकषवण गराउनभुयो । उहाुँले सांसद िलब 
भिा खाने िर गनुवपने काम नगरेकोले आ्मालोचना गनव सभालाई अनरुोि गनुवभयो । 

 माननीय ष्ट्रवना पोखरेलले वषाविाका कारण बािी िथा पष्ट्रहरोबाट भएको र हनु सक्ने िधिको बारेमा 
सरकारको ध्यान नगएको आरोप लागाउनहुुुँदै यसको उक्षचि व्यवस्थापनका लाधग सरकार समि माग गनुवभयो । 
उहाुँले यस्िा घटनाको राहि ष्ट्रविरणको समयमा घोटला हनेु गरेको सम्बन्तिमा सरकारको ध्यानाकषवण गराउनभुयो। 

 माननीय िलुसा कुमारी दाहालले आधथवक वषव 2079/80 को बजेट धनमावणको क्रममा अनधिकृि व्यक्षक्तको 
प्रवेश बारेमा स्पष्ट पानव सीसीटीभी रु्टेज सदनमा देखाउन माग गदाव १३ ददनमा रु्टेज हटाइएको बारेमा आपक्षि 
जनाउनहुुुँदै सरकारले State Partnership Program (SPP) को सम्बन्तिमा अमेररकालाई पत्र पठाउन नसकेको 
बारेमा सरकारको ध्यानाकषवण गराउनभुयो  

 माननीय नारायण दि धमश्रले "पूवाविार ष्ट्रवकास कोष र प्रदेश मन्तत्रालयबाट बजेट ददलाए बापि सांसद सष्ट्रहि 
छ जनालाई सनुको सनुको औठँी उपहार" शीषवकमा कक्षन्तिपरुमा लेक्षखएको लेखको सम्बन्तिमा सरकारको ध्यानाकषवण 
गराउनहुुुँदै सरकारले मल ष्ट्रविरणमा गरेको ष्ट्रिलाससु्िीको सम्बन्तिमा सरकारको ध्यानाकषवण गराउनभुयो । 

 ्यसपधछ सम्माननीय अध्यिले “ष्ट्रवशेष समय” मा माननीय सदस्यहरूले बोसने क्रम समाप्त भएको जानकारी 
गराउनभुयो । 

 ि्पपश्चाि ्सम्माननीय अध्यािले स्वास््य िथा जनसङ् ्या मन्तत्री भवानी प्रसाद खाप ुलाई “कोधभड 19 
सङ् कट व्यवस्थापन ष्ट्रविेयक, 2078 लाई दर्ावार छलर्लका लाधग ष्ट्रविायन व्यवस्थापन सधमधिमा पठाइयोस”् 
भने्न प्रस्िाव प्रस्ििु गनव समय उपलब्ि गराउनभुएपधछ माननीय मन्तत्रीले उक्त ष्ट्रविेयक प्रस्ििु गनुवभयो । 

 िदपुरान्ति सम्माननीय अध्यिले “कोधभड 19 सङ् कट व्यवस्थापन ष्ट्रविेयक, 2078 लाई दर्ावार 
छलर्लका लाधग ष्ट्रविायन व्यवस्थापन सधमधिमा पठाइयोस”् भने्न प्रस्िावलाई धनणवयाथव प्रस्ििु गनुवहुुँदा उक्त प्रस्िाव 
सववसम्मधिले स्वीकृि भएको घोषणा गनुवभयो । 

 िदनन्तिर, सम्माननीय अध्यिले सभाको अको बैठक 2079 साल असार 23 गिे धबहीबार धबहान १1:00 
बजे बस्ने गरी सो ददनको बैठक स्थधगि भएको घोषणा गनुवभयो । 

(डा. भरिराज गौिम) 

संघीय संसदको महासक्षचव 

 


